
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült: Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. március 19. 
napján megtartott munkaterv szerinti üléséről. 
 
Jelen vannak: Horinka László polgármester, Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző, dr. Papp 
Ágostonné, László Ferenc, Katus Norbert, Lukács István, Lányi György, Kiss Tamás, Cseri 
Péter, Farkas Gáborné, Farkas Ferenc, Csanádi Gábor, Szücsi Csaba, Cseri Tamás, a 
Faluszolga Kft. ügyvezetője, Tarnavölgyi László művelődésszervező, Ráczné Fekete Orsolya, 
igazgatási csoportvezető, Béres Csilla szociális előadó, Kecser György a Szent István 
Általános Iskola igazgatója, Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője, Lendvay 
Endre, Bihari János r. alezredes, Jandó Attila, a Polgárőrség vezetője, 
 
Horinka László polgármester: Köszöntöm a képviselő-testületi ülésen megjelenteket. 
Megállapítom, hogy az ülés határozatképes, azt megnyitom  A telefonokat kérem kikapcsolni 
az ülés idejére vagy néma üzembe helyezni, jegyzőkönyvvezető Kissné G. Márta és Kántor 
Erzsébet lesz . A kiküldött meghívóban szereplő napirendekre teszek javaslatot, illetve 
napirend előtti felszólalásra kért engedélyt Bihari János r.alezredes úr, a Sülysápi Rendőrörs 
parancsnoka. 
Javaslatot teszek továbbá a jegyzőkönyv-hitelesítőre Katus Norbert települési képviselő 
személyében. 
 
A Képviselő-testület tagjai  11 igen, 1 tartózkodási szavazati 
aránnyal Katus Norbert települési képviselőt jegyzőkönyv-
hitelesítőnek megválasztották. 
 
A Képviselő-testület tagjai az alábbi napirendi pontok megtárgyalásával egyhangúan 
egyetértettek: 
 
Az ülés napirendje: 
 
NAPIREND ELŐTT: 
Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Horinka László polgármester 
 
1./ Wass Albert Közművelődési Központ működéséről szóló beszámoló megtárgyalása 
 Előadó: Cseri Tamás, a Faluszolga Kft. ügyvezetője 
   Tarnavölgyi László művelődésszervező 
 
2./ A település általános szociálpolitikai helyzetéről szóló beszámoló megtárgyalása 
 Előadó: Ráczné Fekete Orsolya igazgatási csoportvezető 
   Béres Csilla szociálpolitikai előadó 
 
3./ Az állategészségügy helyzetéről szóló beszámoló megtárgyalása 
 Előadó: Dr. Ágoston István állatorvos 
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4./ Egyebek: 
 a./ Civil szervezetek önkormányzati támogatása 
  Előadó: Horinka László polgármester 
    Lukács István, az OMSB elnöke 
 
 b./ Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Közfoglalkoztatási Terve 
  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 c./ Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Szolgáltatástervezési Koncepciója 
  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 d./ Szociális kerekasztal létrehozása 
  Előadó: Horinka László polgármester 
    Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 

e./ A sülysápi vasútvonal megállóhelyének megközelítésének fejlesztése (B+R és 
P+R parkolók telepítése) 

  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 f./ Közvilágítási lámpák felszerelése 
  - Dózsa Gy. út Templom utca sarkán 
  - Vak Bottyán u. 34. szám előtt 
  - Jókai utca elejére 2 db 
  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 h./ Területek átminősítésének bevonása a rendezési tervbe 
  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 i./ Állattartási rendelet módosítása 
  Előadó: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 

j./ TÉR-modell bevezetésével kapcsolatosan végzett munka összefoglalója (a 
több, mint 90 oldalas anyagot Lendvay Endre a képviselő-testületi ülésen 20 
perces prezentáció keretében fogja bemutatni) 

  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 k./ ÖKOVÍZ Kft. 2009-2010. évi díjjavaslata 
  Előadó: Horinka László polgármester 
 
 l./ Munkaügyi kapcsolatok jóváhagyása 
  Előadó: Horinka László polgármester  
 
 m./ Emberséggel az Emberért Egyesület kérelme 
  Előadó: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
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Napirend előtt: 
Bihari János r. alezredes,  őrsparancsnok: Amiért eljöttünk, arról a Polgármester Úrral 
többször beszéltünk. Arról van szó, hogy térfigyelő kamerákat helyezzünk el a településen. 
Több Önkormányzattal vagyunk kapcsolatban, és talán Sülysápon is lehetőség lenne rá. 
Amikor a közbiztonságról beszámolunk, mindenki több rendőrt szeretne, de erre nincs esély. 
Sajnos a közbiztonság nem túl jó a településen, de egy-egy ilyen kamera napi 24 órában 
figyeli az áthaladókat, egy rendőr figyelné a monitorokat, ha történik valami, akkor rögtön 
küldeni tudná a járőröket. Mindenki tudja, hogy olcsóbb lenne, ha csak rögzítenénk a képet és 
utólag néznénk meg. De a nagyobb hatékonyság miatt ezt 24 órában kellene figyelni. 
Alkalmas a rendszer rendszám azonosításra is. Lehetőség van olyan közlekedési 
csomópontokban elhelyezni, ahol rendszeresen előfordulnak balestek, ahol a gyerekek 
áthaladását veszélyeztetik vagy rendszeresen tapasztalunk rongálásokat, lopásokat. Sok 
mindenre van lehetőség, de ez mind pénzbe kerül, de viszont sokat tudnánk belőle profitálni. 
Ha a községben lenne térfigyelő kamera rendszer, akkor csökkenhetne a bűnözés. 
Magánszemélyek is csatlakozhatnának a rendszerhez az ingatlanaik védelmében. Körülbelül 
ennyit szerettem volna. A műszaki paraméterekről Jandó Attila tud tájékoztatást adni. Az 
épülő P+R parkoló védelmére is alkalmas lenne a térfigyelő rendszer. 

Horinka László polgármester: A legfontosabb kérdés, hogy mennyibe kerül? 

Jandó Attila, a Sülysápi Polgárőrség vezetője: A összeg attól függ, hogy milyen rendszert 
alakítunk ki . Monoron 16 kamerára 3,5 millió forintba kerül kompletten a szereléssel együtt. 
Nem is ennek kialakítása, a sok pénz, hanem a törvény feltételeinek megteremtése, a 
szükséges engedélyek megszerezése, minél nagyobb a rendszer, annál kisebb a fenntartási 
költség. 3 kamerára 55-60 ezer forint. Monoron már voltunk. Üllő és Gomba is érdeklődik. 
Úri még egyszer átgondolja, de szóba került Gyömrő is. 
 
Kiss Tamás: A 16 kamera mekkora területet tud lefedni, miért Monoron gondolkodtok a 
központtal 

Jandó Attila, a Sülysápi Polgárőrség vezetője: Azért Monor, mert a ott engedélyezik egy 
központ kialakítását. A dandártábornok nem engedi máshová telepíteni. A sülysápi őrsre nem 
engedélyezik. 

Kiss Tamás: Ha rendőrség ennek alapján tud kivonulni, akkor miért nem lehet Sülysápon? 

Bihari János r. alezredes: A Pest Megyei Rendőrkapitányság álláspontja az, hogy ha bármi 
történik akkor anyagi vonzata is lehet, így nem javasolják a rendőrség bevonását, külső 
helységben kell kialakítani. Monor azért merült fel, mert ők érdeklődtek iránta. Így került a 
választás Monorra. Én örültem volna, ha folyamatosan lehetett volna az őrsön egy ember, de 
azt mondták, hogy ha egy külső cég üzemelteti ezt a rendszert, akkor nem járulnak hozzá. 
Kell kötnünk a Polgárőrséggel egy szerződést, mert a rendszert egy rendőr, vagy nyugdíjas 
rendőr figyelheti, a titokvédelem miatt, a kamerákon át láthatnak olyat is, aminek 
nyilvánosságra kerülése sértheti a személyiségi jogokat. 

Kiss Tamás: Arra még nem kaptunk választ, hogy mekkora területre elég a 16 kamera? 

Jandó Attila a Sülysápi Polgárőrség vezetője: 8-9 kamerát javaslok, kezdésnek az elég. 

Bihari János r. alezredes: El kell dönteni, hogy mennyit tud az önkormányzat erre szánni. 
Hosszú távon megéri egy központ kialakítása, mert az majd még tovább bővíthető.  

Horinka László polgármester: Köszönöm, a megvalósulásnak az időpontját nehéz 
egyeztetni, hiszen a P+R parkoló az évvégére ki kell, hogy alakuljon. Nem tudom, hogy a 
megvalósulás mikorra várható. 
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Bihari János r. alezredes: Májusra kell árajánlatot benyújtani.  

Horinka László polgármester: Az önkormányzatnak finanszírozni kell a központ 
kialakítását is? 

Jandó Attila, a Sülysápi Polgárőrség vezetője: A központba minél több kamera van 
bekötve, annál kevesebb a költség, hiszen jobban szétoszlik. Beszéljünk 8-9 kameráról, 
küldök egy részletes ajánlatot. 

Horinka László polgármester: Nekünk is fontos a közbiztonság, de ez egy tetemes költség. 
Az egyszeri részét meg tudjuk fizetni, de a fenntartási költséget hosszútávon nem biztos, hogy 
tudjuk vállalni. Azt szeretném megkérdezni, hogy mi az,  amit most vártok tőlünk. 

Jandó Attila, a Sülysápi Polgárőrség vezetője: Valójában egy szándék nyilatkozatot, hogy 
érdekeli-e egyáltalán az a Sülysápi Önkormányzatot. 

Farkas Gáborné: Hol lehet  Monoron a központ, ha nem a rendőrségen? 

Jandó Attila, a Sülysápi Polgárőrség vezetője: A Sülysápi Polgárőrséggel szeretnénk ezt 
működtetni, a polgárőrség bérli a helységet és meghatározott órabérért, foglalkoztatjuk a 
rendőröket, akik figyelik a térfigyelő rendszert. 

Farkas Gáborné: A Sülysápi Örsre nem engedik be, de Sülysápon máshova sem lehet 
elhelyezni? 

Jandó Attila, a Sülysápi Polgárőrség vezetője: Sülysápon nincs olyan szintes épület, 
amelynek a felső szintjén ezt meg lehet oldani. Vannak kritériumok, amelyeknek meg kell 
felelni. És ilyen hely Sülysápon sajnos nincs. Ha elindul a többi rendszer, akkor már nem is 
gondolkodunk Sülysápban. 

Lukács István: Hogy lehet, hogy Pest Megyében más törvények vannak, mint Monoron? 
Nem lát a Parancsnok Úr egyfajta logikátlanságot? 

Bihari János r. alezredes: Azt nem tudom, hogy a józsefvárosi rendszerben a rendőrség 
benne van-e vagy nem. A Monori Kapitányság nem enged be egy külsős céget a rendőrség 
épületébe. Nem szeretnék, hogy a rendőrség, mint egy köpeny védené a külsős céget, ha 
valami szabálytalanság történik. 

Farkas Gáborné: Mi a biztosíték, hogy intézkednek, ha történik valami bűncselekmény? 

Bihari János r. alezredes: Az ügyeletet kell értesíteni, nem közvetlenül a járőrt. A járőrt, az 
őrs küldi ki a helyszínre. 
 
Az Ügyvédi Iroda képviselői az ülésre megérkeztek : Dr. Rehák Attila 
és Dr. Kardon László. 
 
Horinka László polgármester: Tulajdonképpen most egy olyan kérdés merült fel, hogy 
szeretnénk-e mi erre a szolgáltatásra ajánlatot kérni az üzemeltető cégtől? Aki szeretné látni a 
projekt költségét és a törvényi hátteret egy ajánlat formájában, a kíváncsiságunk azért erősebb 
ebben a kérdésben, de ez nem egy elkötelezettség. Előfordul, hogy megkapjuk az ajánlatot, és 
mégis másképp döntünk. Most egy szándéknyilatkozatot teszünk, arra, hogy árajánlatot 
kérünk térfigyelő kamerára 8 db-ra. Még megnézzük, megfontoljuk, és utána következik a 
végső döntés. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
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33/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezennel kifejezi azon szándékát, 
hogy a településre vonatkozóan 8 db térfigyelő kamera elhelyezésére árajánlatot kér. 
 
Felkérik a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2009. május 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
 
Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról: 
 
Horinka László polgármester: Találtam különböző lejárt határidejű határozatokat, amit nem 
lehet végrehajtani, vagy vissza kell vonni, vagy módosítani kell a határozatokat. 
 
Amennyiben nincs kérdés, miután többen javasolták, egyben szavazzunk. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

34/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról, illetve módosításáról szóló jelentést elfogadja. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
 
1./ NAPIRENDI PONT: 
Wass Albert Művelődési Központ működéséről szóló beszámoló 
megtárgyalása 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

35/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Wass Albert 
Művelődési Központ 2008. decemberi működéséről szóló beszámolót. 
 
Határidő: 2009. március 19. 
Felelős: Cseri Tamás, a Faluszolga Kft. ügyvezető igazgatója 
 
 
4/j. NAPIRENDI PONT: 
TÉR-modell bevezetésével kapcsolatosan végzett munka 
összefoglalója. 
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Lendvay Endre: Nem kevés munka folyt az utolsó találkozásunk óta. Nem arra vállalkozom, 
hogy elmondjam az anyag tartalmát, egyfajta közös gondolkodásra való meghívásnak 
tekintem a mai ülést 

Az önkormányzatok nincsenek könnyű helyzetben. Sok helyen hallhatjuk, hogy ha lenne 
pályázati összeg, ha lenne hitelkeret, megcsinálnánk. 

Itt másként áll az önkormányzat a helyzethez, de Sülysápon is igaz az, hogy kevés a pénz, 
kevés a politikai mozgástér,  

Egyre bővülő ellátandó területekkel is számolni kell. Jegyző Asszony tudna példát mondani 
arra, hogy az utóbbi időben egyre bővült a feladatok száma. 

A szolgáltatások nem mindig találkoznak az igényekkel, hiszen nem tudnak mindig a 
szükséges tempóban reagálni az önkormányzatok a lakossági igényekre.  

A gazdasági válság ezt a helyzetet még nehezítette. A költségvetésben, csökken az 
adóbevétel, a szociális segélyek száma megnő, valamint az áttételes következmények 
megjelennek. Az emberek egyre kevésbé tudnak fizetni. Hogyan szedje be az önkormányzat a 
kintlévőségeket? Hiába szeretne szociálisan érzékeny lenni a képviselő testület, felelősen kell 
dönteni.  

A helyzet nem kilátástalan, de komplex. A vizsgálat fókuszába a lakossági elégedettséget 
állítottuk. 

A problémák rendszerében azt láttuk, egy olyan folyamatot vettünk észre, hogy 
kiszámíthatatlan, milyen új feladatok lesznek, az adott szervezeti egységnek nem biztos, hogy 
anyagilag biztosítva van az új feladatok végrehajtásához szükséges minden feltétel. 

Ennek közvetlen hatása az, hogy az operatív munkát tekintve bizonytalanság alakul ki. 

Én azt gondolom, hogy tudomásul kell venni, és az emberi viselkedésben is megfigyelhető, 
hogy ha nem érezzük magunkat biztonságban, akkor kénytelenek vagyunk tartalékot képezni.  

A felhalmozódó problémákat görgetjük.  

A sülysápi vízhálózatot figyelembe véve láthatjuk, hogy ez is egy karbantartási elmaradás. 

A megoldás: erőforrás-fejlesztés szükséges, tudásbázis, eszközfejlesztés. A Faluszolga Kft-
nek erre nagy szüksége lenne. Egyfajta stratégai szemlélet mellett lehet ezt elképzelni. 

A szakmai munkát támogató szervezetek kialakítása látszik szükségesnek. A Faluszolga Kft. 
működésének újragondolása szükséges. 

A parlamenti törvényalkotásnak mellékterméke, hogy az önkormányzatok újabb feladatokat 
kapnak. 

A dokumentumban látható, hogy hol lehet költséget csökkenteni vagy bevételt növelni. 
Nyilván ezen két tényezőnek az együttes hatása, hogy újabb döntéseket kell hozni a 
testületnek. 

Többet szeretnénk nyújtani a lakosságnak, vagy amit nyújtunk azt jobban szeretnénk. Az 
egyensúlyi helyzet fenntartása a legfontosabb. A lakossági elégedettség megvalósulhat. 

Látni kell, hogy az intézményhálózat, a viszonyrendszerek újragondolása szükséges. 

Mindenhol megjelennek támogató tevékenységek, melyek nem szorosan szakmai 
tevékenységek. Apránként helyükre kerülnek a kompetenciák. Ahhoz, hogy a testület 
döntéseket tudjon hozni, információkkal kell rendelkezni, haladjanak az ügyek.  
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A szakmai fókusz az intézményre hárul. A Faluszolga Kft.-nek a feladata, ezeknek a 
támogatott tevékenységeknek a megszervezése. Ebbe sok minden beletartozik. Egyfajta 
kommunikációs felületet is biztosít. Létrejön egy hatékonysági fókusz. Itt érdemes azokra a 
tevékenységekre összpontosítani, amelyek a profitérdekeltek 

Egy abszolút hatékonysági rendszer jön létre. 

Bőven van hova nyúlni, megjelennek, a vagyongazdálkodás, a közterületek, közszolgáltatási 
menedzsment. Az általános. művelődés. központ. 

Most az a divatos, hogy egy intézményt többfunkcióssá alakítanak. Ebben is sikerült 
kialakítani egy sülysápi modellt. 

Vannak átfogó elemek. Központosított beszerzés, ezt nyilván a készletgazdálkodást fogja 
megmozgatni. 

Monitoring: Abban mindig van erő, ha az erőforrásokkal koncentráltan tudunk gazdálkodni. 

Ha a rendszer megfelelő információkkal rendelkezik, akkor tud hatékonyan dolgozni. 

Fontos a kommunikációs és társadalmi modell. Tudja a lakosság, hogy a település mit tesz 
értük, és a lakosság is jelezze, hogy mire van szüksége. 

A közszolgáltatások rendszerét egyensúlyba kell hozni a valós igényekkel. 

Ennek eszköze a tér-ciklus, minden esetben igénykutatással kezdődik, meg kell alkotni az új 
szolgáltatási elemet, és a döntéshozók elé kell terjeszteni, a döntés alapján meg kell szervezni 
a szolgáltatást és fontos, hogy az érintetteket tájékoztassuk az új szolgáltatásokról. 

Ha ez a ciklus megvalósul, akkor a megfelelő minőségmutatókat kell hozzárendelni. 

Lehetne még erről hosszasan beszélni. 

Ahhoz, hogy ezek megvalósuljanak forrásbevonásra van szükség, amely sikerült is. 

Természetesen meg kell vizsgálni a szervezeti és működési szabályzatokat, a döntéshozatali 
mechanizmusokat. 

Elengedhetetlen a költségvetési eljárások megismerése, hogyan lehet megjeleníteni a 
települési stratégiát, hogyan történi az eszközgazdálkodás és így tovább. 

A stratégia felülvizsgálatára lehet hogy szükség van , de a törvényességet biztosítani kell.  

A helyi kommunikációs stratégia kialakítása is nagyon fontos. 

Gondolkodjunk együtt, hogy milyen is a sülysápi optimum. 

 

Horinka László polgármester: Kiegészítő információként mondom el, hogy pályázaton már 
nyertünk támogatást szervezetfejlesztésre. 

 
Lendvay Endre: Részünkről a továbbgondolkodás és együtt gondolkodás továbbra is fennáll. 
Átadom a szót, ha van kérdés, szívesen válaszolok. 

 
Horinka László polgármester: Úgy látom az előadás lehengerlő volt. 
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László Ferenc: 18 évvel ezelőtt Vadász Iván elmondta ugyanezeket a gondolatokat, ami 
megmaradt bennem, az ÁFA-visszaigénylés, ami kezdetben jól működött, majd különböző 
csatározások miatt ez elmaradt. Elvesztettünk 18 évet. Magunkévá tettük, ahogy tudtuk, 
voltak félelmek és korlátok, de az alapvető dolgokat felfogjuk. 

Horinka László polgármester: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás, akkor a 
tájékoztatót fogadjuk el, és dolgozzunk együtt, minden elemnél a testület döntése szükséges. 
Már két közbeszerzési eljárást is lefolytattunk ezügyben. Az egyiket a RESPONSUM Kft. 
nyerte, a másikat pedig a SISTEMS Kft. talán még egy közbeszerzésünk van hátra. A 
továbbgondolkodás ennek okán is fennáll. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

36/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a TÉR-modell 
bevezetésével kapcsolatosan végzett munkáról szóló tájékoztatást. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
2./ NAPIRENDI PONT: 
A település általános szociálpolitikai helyzetéről szóló beszámoló 
megtárgyalása 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

37/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az „Átfogó 
értékelés az Önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 2008. 
évben „ c. előterjesztést, melyet elfogad. 
 
Határidő: 2009. március 19. 
Felelős: Ráczné Fekete Orsolya igazgatási csoportvezető 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 
 

38/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Beszámoló az 
időskorúak ellátásáról, szociális ellátásokról” c. előterjesztést, melyet elfogad. 
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Határidő: 2009. március 19. 
Felelős: Béres Csilla szociálpolitikai előadó 
 
 
3./ NAPIRENDI PONT: 
Az állategészségügy helyzetéről szóló beszámoló megtárgyalása 
 
Horinka László polgármester: Dr. Ágoston István állatorvostól kapott beszámoló elég szűk 
szavú volt. Az én javaslatom, hogy az eboltáson kívül nincs sok kontakt, talán a jövőben nem 
is kellene kérnünk beszámolót.  
 
Lányi György: Az újságban megjelent egy eboltási szabályozás, amivel nincs is gond, de 
aztán megkaptuk a szórólapokat. Örültünk, hogy szombaton lenne az oltás, de a papíron kedd 
szerepel. Tudnátok-e ezzel kapcsolatban lépni? A későbbiek folyamán nem lehetne 
megoldani, hogy hétvége is belekerüljön, hogy ne kelljen az embereknek szabadságot kivenni. 
És most melyik a valós?  
 
Katus Norbert: Az összes meghirdetett időpontban meg lesz tartva az oltás. 
 
Horinka László polgármester: Javasolom a T. Képviselő-testületnek, hogy olyan határozatot 
fogadjunk el, hogy a most elkészített beszámolót elfogadjuk, azonban a jövőre nézve kérjük a 
Doktor Urat, hogy az eboltásra a szombati napokon kerüljön sor. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

39/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az 
állategészségügy helyzetéről szóló beszámolót elfogadja azzal, hogy a jövőben az eboltásokra 
lehetőség szerint szombati napon kerüljön sor. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Dr. Ágoston István állatorvos 
 
 
4/a. NAPIRENDI PONT:  
Civil szervezetek önkormányzati támogatása: 
 
Horinka László polgármester: Ezzel kapcsolatban már előre kiküldésre került egy táblázat, 
de most kiosztásra került az OMSB elnöke által készített táblázat is. Lényegében az OMSB 
ülésén az a javaslat született, hogy ne kerüljön felosztásra a teljes megítélt keretösszeg, hanem 
némi tartalékot képezzünk. A 9,4 mFt-ot a Bizottság a legjobb tudása szerint felosztotta. 
A most kiosztott táblázatban van megjegyzés több helyen is.  
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Ebben a munkafolyamatban nagyon sok munka van. 
Köszönöm a Hivatal dolgozóinak és köszönöm a Bizottságnak is a munkáját.  
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Két civil szervezetnél tavalyról maradt pénz: Szőlősi Önszerveződő Kör 70 eFt-ot nem 
használtak fel tavalyról, azt hagyjuk náluk, és a Sülysápért Közalapítványnál is maradt 150 
eFt, nem javasoljuk ezt sem visszavenni. 
 
Horinka László polgármester: Mennyire tudjátok ezt elfogadni, vagy van más javaslat? 
 
Lányi György: Az Elnök Úr azt mondta, hogy javasolja, így elfogadni, mellbe vágott a 
Közalapítvány nullája, a másik viszont, hogy a Móra Ferenc Általános Iskola nyelvi tábor és a 
csereüdültetésre használt pénz.  
Felhívom a figyelmet, hogy az erdélyi iskolával kapcsolatban szerettünk volna egy 
testvériskolát létrehozni, de anyagiak miatt nem valósult meg. Számomra elszomorító, mert 
végre Németországban összejött egy csereüdültetés, ennek a fejében 100 eFt-ot javasoltok 
erre is és a tápiószentmártoni táborozásra is. A kettőt nem lehet összehasonlítani. Javasolom, 
hogy ezt gondoljuk át.  
 
A Móra Ferenc Általános Iskolánál a nyelvi tábortól javasolom, hogy 100 eFt kerüljön át a 
csereüdültetésre. A Sülysápi Polgárőrség támogatása javasolom, hogy  880 eFt helyett 780 eFt 
lenne, mínusz 100 , a plébániáktól is vegyünk vissza 50-50 eFt-ot, és így összejöhetne a 400 
eFt. Ez lenne az én javaslatom. 
 
Erdély: a Faragó úr a tavalyi beszámolójában ezt írja, a támogatási összeget autóbusz 
költségre fordítja. Az idei évben is szeretnénk folytatni ezt a hagyományt. Én javasolom, hogy 
450 eFt-ot a tartalék alapból tegyük át az erdélyi útra. Én nagyon szomorú vagyok, hogy az 
Erdélyt most emiatt hanyagolnánk. Mindenféle személyeskedés nélkül mondom ezeket. 
 
Katus Norbert: Én továbbra is az OMSB javaslatát támogatom. 
 
Horváth Attiláné, a Móra Ferenc Általános Iskola igazgatója: A Lányi képviselő úr 
támogató szavait köszönöm. A csereüdültetésről az Önkormányzat hozott határozatot. A 
tavalyi évben 300 eFt-ot kaptunk 250 forintos euróval. Az összeget részletekben szedtük be. 
Most kb. 10 eFt-tal több lesz a gyerekeknek a támogatás elmaradása miatt, az euró miatt is 
több lesz, így kb. 45 eFt lesz. Ezt nem tudjuk vállalni. Nagyon sajnálom, ha visszaesik a 
nagyon jó kapcsolat. A németet a szociálisan jobban rászorulók tanulják az iskolában. Azt 
hiszem, hogy a német és a magyar cikk is megjelent. A tavalyi 25 eFt-ot is nehéz volt 
összehozni, de a 45 eFt-ot már képtelenség. A vonat sem olcsóbb.  
 
Farkas Gáborné: Én nem szeretném, hogy ha bárkitől el kellene venni. Teljesen indokolt, 
hogy a szociálisan jobban rászorulók nem fogják tudni kifizetni. Én úgy gondolom, hogy a 
tartalék terhére egy újabb benyújtással lehetne egy támogatást megszavazni. 
 
Szücsi Csaba: A jobb anyagi helyzetben lévő családok az angolt tanulják, hogy van ez az 
összefüggés? Hogy függ össze az anyagiakkal? 
 
Kecser György, a Szent István Általános Iskola igazgatója: Németre az megy, akinek nem 
jut az angol csoportban hely. Ha mindegy, hogy a gyerek mit tanul, akkor úgy gondolkodnak, 
hogy legyen a német. Ez nemcsak anyagi gond, hanem a környezet szellemi igénye ez. Aki 
ragaszkodik az angolhoz, azt nem tehetjük át a németre.  
 
Horinka László polgármester : Ez a 85-15 %-os arány megfigyelhető a másik iskolában is? 
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Horváth Attiláné, a Móra Ferenc Általános Iskola igazgatója: Persze, de megpróbálunk 
úgy hatni, hogy ha lehet, akkor 50-50 % legyen. 
 
Kecser György, a Szent István Általános Iskola igazgatója: Ha kettő nyelvet tudunk 
tanítani, akkor az lényegesen nagyobb választék, mint az egy. Ha a hozzánk érkező bármilyen 
településről jövő gyerek történetesen németet tanult, akkor hogyan veszem át? 
 
Szücsi Csaba: A szakos tanári háttér hogy viszonyul? Van-e annyi német tanár, mint angol 
tanár. Tükröződhet–e a pedagógus arányban ez a különbség? 

 

Katus Norbert: Az OMSB javaslatát támogatom, de ez nem azt jelenti, hogy a német utat 
nem támogatom, nem kell másokhoz viszonyítani, azt támogatom, hogy a fennmaradó 
összegre pályázzon újra az alapítvány, ha megvan a költségvetés. 

 
Horváth Attiláné, a Móra Ferenc Általános Iskola igazgatója: Az is kérdés, hogy ilyen 
euro árak mellett hogyan tudok költségvetést készíteni?  
 
Katus Norbert: Véleményem szerint legalább egy költségbecslést kell készíteni. 
 
Kiss Tamás: A Sülysápért Közalapítvány és a Móra Ferenc Általános Iskola esetében miért 
kapott az egyik semmit, a másik pedig aránytalanul keveset az egyéb civil szervezetekkel 
szemben? 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Én legszívesebben azt javasolnám, hogy az elmúlt 8 percet 
töröljük a jegyzőkönyvből. Megdöbbentő, hogy az Igazgató úgy nyilatkozik, hogy a 
tehetősebbek angolt tanulnak, a többi meg mindegy. Én úgy gondolom, hogy egy magára 
valamit is adó iskola két nyelvet tanít. Nehéz feltölteni az iskola elvárásainak a két nyelvet, 
akkor ki kellett volna dolgozni belátható, jó rendszert erre. Sajnálom, hogy ez elhangzott a 
Képviselő-testület előtt. 
Én nem emlékszem rá, hogy aránytalanul valaki kevesebbet kapott. Nem hiszem, hogy 
aránytalanság lenne, hiszen a Pálinkás Dávid is jóval kevesebbet kapott.  
 
Kiss Tamás: Szerinted a nulla és a több százezer között mennyi az aránytalanság? 
Voltak indokok, hogy milyen klassz és jó pályázatok érkeztek be, mennyire kell támogatni a 
rászorulókat és nem rászorulókat. Ez ehhez a témához nem tartozik hozzá. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Ilyet mi nem mondtunk, ez az OMSB-től nem hangzott el. 
 
Kiss Tamás: A beadott pályázatok közül durván 80 % az egyházra vonatkozó pályázatok. 
Ezzel nincs is bajom, hiszen nekik is vannak civil szervezeteik, őket is támogatni kell .az 
Egészséges és Erkölcsös Ifjúságért Alapítvány miért támogatja a tápió térségi gyerekeket? Azt 
is megkérdezném, hogy felmerült, hogy rászorulók és nem rászorulók? Ha visszagondolok, 
hogy kik voltak Erdélyben, én nem látok különbséget a Tápiószentmártonban való táborozás  
és e között. Ezzel most úgy tűnik, hogy a Képviselő-testület pont a jó kapcsolatot nem akarja 
támogatni.  
Ha méltányosan gondolkodik a Képviselő-testület, akkor mellé tud tenni a fennmaradó 
összegből mindkét felmerült pályázathoz. Egyetlen megjegyzésem még, hogy a Polgárőrség a 
880 eFt-ból talán csak 45 ezer kilométert tudnak megtenni a faluban. 
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Gondolja át a Testület, mert van rá még alaplehetőség, másrészt pedig végig kellene gondolni, 
hogy ha már a Testület egy oldalra elhúzott (egyházi oldal) engem nem zavar, de a másik 
oldalt ne nézzék hülyének, annak is benne kellene lenni a kosárban. 
 
Cseri Péter alpolgármester: Az egyházak részére: 2.675 eFt-ot javasol a Bizottság összesen. 
A sportnak 4.540 ezer forintot. Tehát ne beszéljünk arról, hogy az OMSB az egyház felé húz 
el. 
 
Katus Norbert: Örülök, hogy felhoztad ezt az egyházi vonalat. Egy alapítvány azért 
alapítvány, hogy más forrásból is szerezzen pénzt, ne csak az önkormányzattól. Kb. 40 milliós 
sülysápi műemléki tetőfelújításhoz hozzávágunk most nagyságrendileg 800 eFt-ot. A 
Polgárőrség pályázatában pontosan le van írva, hogy a 850 eFt-hoz kellett még a tavalyi 
évben, ezzel szemben most 30 ezer forintot tettünk hozzá. A sportkörnél is a tavalyi összeget 
tartottuk meg. A szervezetek ezt tudomásul vették. 
 
Csanádi Gábor: Ezt a pályázati rendszert, illetve ennek a gyökerét még az előző oktatási 
bizottság találta ki. 6 évvel ezelőtt az első ilyen pályázaton összesen 7 szervezet indult, ebbe 
benne volt a sportkör és a helyi egyházak, ezzel szemben most van 29. Nem egyszerű a 
történet, egyre több a pályázó. A Polgárőrséggel kapcsolatban: én is tapasztalom, hogy 
folyamatosan kint vannak az utcán. De nem mindegy az, hogy hogyan, annak is kell 
valamilyen tartalmat adni. Ezt az összeget oda kell adni nekik. 
 
Kiss Tamás: Az a baj, hogy alapvetően szelektív a hallásotok. Egy szóval nem mondtam, 
hogy nem értek egyet a megadott összegekkel. Van még 600 eFt, amiből lehetne adni a nem 
kapottaknak, és a kevésbé kapottaknak, akik aránytalanul kevesebbet kaptak. Van még egy 
bizonyos összeg, amiből meg lehet ezt oldani, hacsak nem személyes problémáik vannak az 
OMSB-nek a pályázókkal szemben. 
 
Kecser István: Azzal kezdeném, hogy a program neve a civil szervezetek támogatása. 
Néhány év alatt a 7 civil szervezetből 29 lett. A lényeg, hogy nem csak önkormányzati 
támogatásból élnek, hanem pályáznak még máshova is. Most úgy tűnik, hogy néhány ügy 
azon múlik, hogy mennyit tud az önkormányzat hozzá tenni, innentől kezdve pedig már nem 
civil szervezetek, hanem egy önkormányzati valami.  
 
Cseri Péter alpolgármester: Én ezzel nagyon egyet tudok érteni, és ráerősítenék arra, hogy a 
németországi csereüdültetésre nincs akadálya, hogy valamilyen költségvetéssel előálljon az 
iskola. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Igaza van a Kiss Tamásnak, hogy néhányunknak szelektív 
a hallása. Senki nem mondta, hogy a németországi testvériskolai megjelenésünket nem 
akarjuk. A hiányosságokat tessék pótolni március 30-ig. csak 9,4 mFt-ot osztottunk ki, nem az 
egészet. Ennyi az egész. Az elmúlt évek során mindig hagytunk tartalékot, sajnálatos módon 
mindig túl is léptük. Nem értem, hogy ki az, aki a németországi utat akadályozza, ki tesz 
keresztbe a kapcsolatnak? Egyszerűen meg kellene a pályázati kiírásnak felelni. 
 
Kecser György, a Szent István Általános Iskola igazgatója: Biztos jó ez a számonkérés. 
Szerintem a németországi diákcserét az akadályozza, hogy pld. a Móra Alapítványának 
tagdíja nincs, mert tagsága sincs. Ha a tanulók befizetése ezzel azonos, akkor azt be kell írni. 
Ez tavaly 975 eFt-ból volt lebonyolítható, és ebben van egy jelentős önerő is. 
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Horváth Attiláné, a Móra Ferenc Általános Iskola igazgatója: Azon múlik, hogy mennyit 
kapunk, és a többit fogjuk szétosztani a gyerekekre. Ha netán kapnánk annyit, hogy mehet 35 
gyerek, akkor egy gazdaságosabb busszal mennénk, mert azzal is lehet spórolni. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: A mostani pályázati kiírásban ez benne is van. 
 
Kiss Tamás: Felesleges ezen a napirenden ennyit bagatellizálni. Talán nem kellene ennyire 
foglalkozni ezzel, mert én magam is végig gondoltam ezt mielőtt eljöttem, sőt úgy volt hogy 
el sem jövök, mert nincs értelme viaskodni, de én azt mondom, hogy mindenki beadott egy 
pályázatot. Én nem hiszem, hogy a Móra Alapítványnak be kellene adni még egy pályázatot. 
Azt hiszem, hogy ennyire nem lehet kicsinyes egy önkormányzat. A Közalapítványnál van 
egy 150 eFt-os pénzösszeg, amihez szeretném kérni a 200 eFt-ot. Minden évben kb. 150 eFt-
ot áldozunk fel erre, csak azért, hogy az erdélyi kapcsolat valamilyen formában megmaradjon. 
 
Csanádi Gábor: Legyünk konstruktívak egy kicsit. Arra a következtetésre jutottam a nyelvi 
táborral kapcsolatban, hogy nem is nagyon lehet ide belepasszítani. A többi alapítvány 
pályázati anyagaival nem ennyire speciális célfeladatra van a támogatási összeg rendelve, 
amit kérnek.  
Javasolnám, hogy kifejezetten a csereüdülés dolgot vegyük ki a pályázati anyagból, az 
igényeket egyrészt a gyermekek felől, másrészt, hogy szociálisan ki szorul rá, erre az 
intézmények hivatottak eldönteni, végezzék el. Adjanak be egy másik kérelmet. Viszont maga 
a csereüdülés egyszerűen nem helyezhető be abba a körbe, amit a többi egyesület, alapítvány 
tesz. 
 
László Ferenc: Az elsődleges dolog szerintem az, hogy ki mit tesz a közösségért. Ha elmegy 
vasárnap a templomba imádkozni, vagy gyerekeknek szervez programokat, ezt össze sem 
lehet hasonlítani. Ez alapvetően téves dolog. 
A másik, hogy többen elmondták, hogy van egy tartalék, szavazzuk ezt meg. Higgyétek el, 
hogy bárki csinálná, legalább annyi haragosa volna, mint hogy most haragszunk az OMSB-re. 
Tényleg döntsünk ebben a dologban. 
 
Lányi György: Lukácstól kérdezem, hogy melyik cég a Kikötő Mentálhigiénés és a 
Emberséggel az Emberért Alapítvány. Ezekről  nem hallottam semmit. 
 
Horinka László polgármester : Mindkettő a Motolai Borka nevéhez köthető. 
A Szentgyörgyiné és az Atom Dance is ugyanaz, csak az egyik évben ilyen néven, a másik 
évben másik néven adta be a pályázatát.  
 
Lányi György: Köszönöm, így már értem. 
 
Kiss Tamás: Én nem arra gondoltam, hogy a Móra Alapítványt ki kellene venni, hanem a 
Bogdán Flórián Önkéntes Tűzoltóegyesület pld. önkormányzati feladatként szerepelhet, nem  
feltétlenül ebben a pályázatban. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: Azért szükséges tervezni a Önkéntes Tűzoltóegyesületnek 
egyesületnek működési kiadást, mert amennyiben pályázni kívánnak országos hatáskörű 
szervekhez, akkor megkérdezik, hogy szakfeladatként kapnak-e önkormányzati támogatást.  
 
Horinka László polgármester : Megpróbálom ezt az elég hosszú vitát lezárni, oly módon, 
hogy ismerjük el, hogy egy 10 mFt-os keretet egy 15 mFt-os igénnyel szétosztani nagyon 
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nehéz feladat. Ezt a nemes feladatot az OMSB kapta meg. Biztos vagyok benne, hogy ha itt 
lennének pld. a nyugdíjas klubok képviselői, akkor elmondanák a maguk véleményét, de fel 
lehetne sorolni bármelyik szervezetet. Nem biztos, hogy a Polgárőrség munkáját össze lehet 
hasonlítani egy erdélyi utazással, nem azt mondom, hogy azt semmibe kell venni és nem kell 
vele foglalkozni, csak össze sem hasonlítható egy-egy terület. Mindenki más szemszögből 
közelíti ezt a dolgot, mindenkinek van kedvence, az OMSB által javasolt felosztás alapjaiban 
véve az egyik legjobb, ami készült. A testvériskolai kapcsolattal kapcsolatban azt javasolom, 
hogy valóban a hiányosságokat pótolni kell, a tartalék terhére el tudom képzelni, hogy akár 
200 eFt-tal megemeljük a támogatási összeget. A bizonytalanságot ne tartsuk fenn, ezért 
döntsünk, hogy amennyiben a hiányosságok pótlásra kerülnek, kapjanak pénzt.  
A másik az erdélyi út volt. A 150 eFt a táblázatban nem jelenik meg. Nem biztos, hogy 
mindenkit kell egyformán támogatni, aki kevésbé szorul rá, nem biztos, hogy úgy kell 
támogatni, mint azt, aki nem rászoruló. Ezt az utazást én úgy érzem, hogy nem kell feltétlenül 
egyöntetűen támogatni. Nem biztos, hogy minden egyesületnél csak sülysápiak vannak, sőt. 
Lehet ezt vizsgálni, hogy arányaiban hogyan van, de a rászorultság legalább működik.  
Én javasolom, hogy az OMSB javaslatát kerekítsük ki 300 eFt-tal a testvériskola támogatását, 
a Közalapítványnál pedig ott van a 150 eFt. És kérjük be a hiányosság pótlását.  
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Most szavazzuk meg az összegeket, de amint megvan a 
hiányosságok pótlása úgyis vissza kell térni májusban.  
 
Kiss Tamás: Ez így hülyeség, ennek semmi értelmét nem látjuk.  
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: A Képviselő-testület határozta meg a formai 
követelményeket, illetve, hogy mit tartalmazzon egy pályázat. 
 
Horinka László polgármester: Bár nem egy dicsőséges pillanata volt az elmúlt 2,5 éves 
tevékenységemnek, amikor egy pályázatot az oldalszámok miatt is visszadobtak. Biztos 
vagyok benne, hogy ezek a hiányosságok pótolhatók, nem értem, hogy miért akkora 
probléma. 
 
Lányi György: Felhívom a figyelmet, hogy tényleg kizáró ok, hogy akik nem adtak be 
újságcikket, nem kapnak támogatást? 
 
Katus Norbert: Ezt annak idején megszavaztuk. 
 
Farkas Gáborné: Aki önkormányzati támogatást kap, attól elvárható, hogy egy év alatt egy 
cikket leadjon a helyi újságban. 
 
A Polgárőrséggel kapcsolatban köszönöm a Polgármester Úrnak. Nem volt könnyű a 10 mFt-
ot a 15 mFt arányában megosztani. A 29 szervezet közül kettő volt, aki többet kapott, ez is 
abszolút csak jelképes összeg volt.  
 
Horinka László polgármester: Miután tényleg igaz, hogy nagyon sok helyen szerepel 
hiányosság, az összegek meg megjelennek a megfelelő sorokban. A Móra Iskola Alapítvány 
esetében se legyen bizonytalansági helyzet. Az én javaslatom, hogy emeljük meg 200 eFt-tal. 
 
Farkas Gáborné: Javasolom, hogy a Móra Iskola részére a megemelt összeget szavazzuk 
meg azzal a kikötéssel, hogy a hiányosságokat pótolják. 
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Horinka László polgármester : Akkor a + 200 eFt a maradvány terhére menne. 
Két vitatott pont kivételével szavazunk: a kettőt kiveszem az egész csomagból. Erről külön 
szavazunk. 
 
Sülysápért Közalapítvány és a Móra Ferenc Általános Iskola Alapítványa csereüdültetése 
nélkül a táblázat összes többi sorát szavazzuk meg. 
 
A Képviselő-testület tagjai 1 nem, 12 igen szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

40/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az alábbi civil 
szervezetek részére ad támogatást 2009. évben: 
 
Barátság Nyugdíjas Klub     280 eFt 
Bogdán Flórián Önkéntes Tűzoltó Egyesület  280 eFt 
Egészséges és Erkölcsös Ifjúságért Alapítvány  375 eFt 
Evangéliumi Pünkösdi Közösség Sülysápi Gy.  350 eFt 
Falu Érdekvédelmi Közösség     200 eFt 
Gyermekszív Nagycsaládosok Sülysápi E.       50 eFt 
Községi Sportkör Sülysáp PMH                       3700 eFt 
Pálinkás Dávid          40 eFt 
Sülysáp I. Rk. Plébánia(Tápiósüly)    850 eFt 
Sülysáp II. Rk. Plébánia (Tápiósáp)    750 eFt 
Sülysápi Amatőrcsillagász Egyesület   250 eFt 
Sülysápi Nyugdíjas Hagyományőrző Népdalkör  125 eFt 
Sülysápi Polgárőrség      880 eFt 
Tápiómenti Kisbárka Egyesület    350 eFt 
Tápiómenti Tömegsport Alapítvány (futónap)  150 eFt 
Sülysápi Szabadidő S.E.         50 eFt 
Tápiómenti Teakwon-do Szakosztály   500 eFt 
Atom Dance Tánccsoport     100 eFt 
Móra F. Iskoláért Alapítvány (nyelvi tábor)   100 eFt 
 
Felkérik a Polgármestert és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2009. augusztus 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
 
Horinka László polgármester:  Most pedig a két vitatott pályázatról kellene döntenünk : A 
Móra Alapítvány csereüdültetésére OMSB javaslata 100 eFt-tal ki ért egyet? 
 
 
A Képviselő-testület tagjai 1 tartózkodási, 12 nem szavazati aránnyal az alábbi határozatot 
hozták: 
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41/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem ért egyet az OMSB által 
javasolt 100 eFt-os támogatással a Móra Ferenc Általános Iskola Alapítványa számára. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
Horinka László polgármester:  Akkor most arról kellene döntenünk, hogy ne 100 eFt, 
hanem 300 eFt szerepeljen ezen a soron. 
 
Kiss Tamás: Én azt javasolom, hogy hagyjuk meg a 400 eFt-ot, az eredeti összeget, a valuta 
árfolyamok változása miatt. Ha kértek 400 eFt-ot, ez pontosan azért van, mert a testület akarta 
a testvériskolai kapcsolatot. A másik, hogy a Sülysápért Közalapítvány pedig kapjon 200 eFt-
ot. 
 
A Képviselő-testület tagjai 2 igen, 4 nem, 5 tartózkodási szavazati aránnyal az alábbi 
határozatot hozták: 
 

42/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem támogatja 400 eFt-tal a 
Móra Ferenc Általános Iskola Alapítványának kérelmét a németországi csereüdültetésre 
vonatkozóan. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
 
Horinka László polgármester: Akkor most következne az én javaslatom, hogy összesen 300 
eFt:-ot adjunk a Móra Ferenc Általános Iskola Alapítványának a csereüdültetésre. 
 
A Képviselő-testület tagjai 10 igen, 2 nem, 1 tartózkodási szavazati aránnyal az alábbi 
határozatot hozták: 
 

43/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 300 eFt-tal 
támogatja a Móra Ferenc Általános Iskola Alapítványát, melyet a németországi 
csereüdültetésre használhatnak fel. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Seoprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
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Horinka László polgármester: Még hátravan a Sülysápért Közalapítvány támogatása, ami 
eredetileg 0 Ft volt, illetve a tavalyról megmaradt 150 eFt-ot hagyjuk helyben. 
 
A Képviselő-testület tagjai 8 igen, 2 nem, 2 tartózkodási szavazati aránnyal az alábbi 
határozatot hozták: 
 

44/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Sülysápért 
Közalapítvány részére a tavalyi évről a számlájukon maradt 150 eFt-os támogatási összeget 
nem veszi vissza, azt a 2009. évben felhasználhatják. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
Lányi György: Gratulálok testvéreim az igen-igen, nem-nem szavazatokhoz. 
 
Horinka László polgármester: Most szeretnék elrendelni 15 perc szünetet. 
 
 
A Testületi ülés szünetében az ülésről távozott Lányi György, Kiss 
Tamás és László Ferenc települési képviselő, így a jelenlévő 
képviselők száma 9 fő. 
 
 
4/l. NAPIRENDI PONT: 
Munkaügyi kapcsolatok jóváhagyása: 
 
Horinka László polgármester: Azért folytatnánk ezzel a napirendi ponttal, hogy az 
iskolaigazgatók ne várjanak tovább. Ha emlékeztek rá, tavaly valamikor nyáron döntöttünk 
úgy, hogy bizonyos pótlékokat nem kívánunk finanszírozni, és ehhez a kollektív 
szerződéseket át kellett dolgozni. Szeptember 30-ig ezt megtették az intézményvezetők, 
január 1-től így is működünk. A módosításokat megtették, tudomásul kell vennünk.  
 
Az lenne a javaslatom, hogy a munkaügyi kapcsolatok nevű dokumentumokat mindhármat 
egyben fogadjuk el. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

45/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az 
intézmények által benyújtott Munkaügyi Kapcsolatokat elfogadhatják az intézmények vezetői.  
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Felkérik az intézmények vezetőit a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Horváth Attiláné, a Móra F. Ált. Iskola igazgatója 
  Kecser György, a Szent István Ált. Iskola igazgatója 
  Bálint Sándorné, óvodavezető 
 
 
Horinka László polgármester : Szeretném bejelenteni, hogy az Ügyvéd Uraknak lesz még 
pótlólagos kérésük, de csak a zárt ülésen. 
 

 
4/b. NAPIRENDI PONT: 
Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Közfoglalkoztatási Terve 
 
Horinka László polgármester: Az írásos anyag elkészült, kiküldésre került, nincs szóbeli 
kiegészítés. Ez ahhoz szükséges, hogy a szociális törvény januári változását követően 
megszűnt a közhasznú foglalkoztatás, annak a pótlására vezetik be a közfoglalkoztatási 
munkaviszonyt, április 1-től lehet így foglalkoztatni a munkavállalókat. Ennek az egésznek az 
alapja ez a terv. Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolta.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

46/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadja az 
Önkormányzat 2009. évi Közfoglalkoztatási Tervét. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2009. március 27. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
4/c. NAPIRENDI PONT: 
Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Szolgáltatástervezési 
Koncepciója 
 
Horinka László polgármester: Szintén egy elég komoly munka van az anyag mögött, két 
bizottság is tárgyalta és elfogadásra javasolja. 
 
Kecser István: Gratulálunk az anyaghoz. Ráczné Fekete Orsolyának, hiszen rengeteg 
munkája van benne. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
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47/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadja az 
Önkormányzat Szolgáltatástervezési Koncepciója. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2009. március 27. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
4/d. NAPIRENDI PONT: 
Szociális kerekasztal létrehozása 
 
Horinka László polgármester : Egy olyan testület létrehozásáról van szó, amelynek az a 
feladata, hogy a szociálisan rászorulókat próbálja feltérképezni és egy közös tanácskozáson 
egymás tudomására hozza. Én azt gondolom, hogy régóta szükség van erre, hogy ez 
megszülessen, most végre összeállt a történet. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi rendelet megalkotásáról 
döntöttek: 
 

3/2009. (III.19.) 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzati rendelet 
a Szociálpolitikai Kerekasztal létrehozásáról 

 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló többször módosított 1993. évi III. törvény 58/B. § (2) bekezdésében és a 
37/A. § (1) bekezdésben  kapott felhatalmazás alapján az alábbi rendeletet alkotja: 
 

1. § 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Szociálpolitikai Kerekasztalt (továbbiakban: 
Kerekasztal) hoz létre, melynek feladata: 
 

a. szociálpolitikai helyi koncepció véleményezése, 
b. szolgáltatási típusok, formák, rendszerek értékelése, elemzése, 
c. a szolgáltatástervezési koncepció előkészítése, a benne foglalt feladatok 

megvalósulásának, végrehajtásának figyelemmel kísérése, módosítások 
javaslata, 

d. javaslatok tétele a képviselő-testület felé 
e. éves foglalkoztatási terv véleményezése. 

 
A Kerekasztal résztvevői 

 
2. § 

 
(1) A Kerekasztal szavazati joggal rendelkező tagjai: 
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- Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Polgármestere, aki egyben a Kerekasztal 
elnöke 

- az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke 
- a jegyző 
- Sülysáp Székhelyű Közös Fenntartású Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 

vezetője  
- Gondozási Központ vezetője  
- Sülysáp Nagyközség Polgármesteri Hivatalának Szociális csoportvezetője  

 
 
(2) A Kerekasztal tanácskozási joggal rendelkező állandó meghívottak:  
 

- Sülysáp Nagyközség Polgármesteri Hivatal Szociális területén dolgozó munkatársai 
- Sülysápi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat dolgozói  
- az Egészségügyi és Szociális Bizottság  delegáltjai 
- Általános Iskolák GYIV felelősei 
- Óvodák GYIV felelőse 
- Körzeti védőnők 
- Gondozási Központ delegáltjai 
- Sülysápi Rendőrőrs delegáltjai 
- Sülysápi Nyugdíjas Hagyományőrző Pávakör 
- Barátság Nyugdíjasklub 
- Tápiósülyi Kisboldogassszony Egyházközösség karitasz delegáltjai 
- Tápiósápi Szent István  Egyházközösség karitasz delegáltjai 
- Fiatalkorúak pártfogó felügyelője  
- Munkaügyi Központ vezetője 
- Közép-magyarországi illetékes ellátottjogi képviselő 
- Közép-magyarországi illetékes szociális alapellátási szakreferens 

 
A Kerekasztal működése 

 
3. § 

 
1) A Kerekasztal elnöke: Sülysáp Nagyközség polgármestere. 
2) A Kerekasztal legalább évente egy ülést tart. 
3) A Kerekasztal ülésével kapcsolatos adminisztratív teendőket (meghívók kiküldése, 

jegyzőkönyv-vezetés, határozatok megszövegezése és aláíratása) ellátja: Sülysáp 
Nagyközség Polgármesteri Hivatala  

4) A Kerekasztal ügyrendjében bővítheti a tanácskozási joggal meghívottak körét. 
5) Határozat-képesség: A Kerekasztal ülésén szavazati joggal rendelkező tagok 

határozati formában döntenek. A Kerekasztal határozatképes, ha a szavazati joggal 
rendelkező tagok több, mint a fele jelen van. 

6) A határozatok érvényessége: ha a megjelent és szavazásban résztvevők egyszerű 
szótöbbsége – több mint a fele – elfogadja. 

7) A tagok díjazása: a Kerekasztal tagjait díjazás nem illeti meg. 
8) Az ülések nyilvánossága: nyilvánosak, személyi ügyek tárgyalása esetén zárt ülés 

elrendelhető. 
9) A tagok jogai: a tagoknak észrevételezési, javaslattételi, egyetértési, szavazati joga 

van. 
10) A tanácskozási joggal rendelkezők jogai: észrevételezési, javaslattételi jogok. 
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11) A Kerekasztal végzett tevékenységéről – lehetőleg a település gyermekvédelmi 
helyzetét értékelő testületi ülés alkalmával - beszámol a Képviselő-testületnek a 
meghatározott feladatok időarányos végrehajtásáról, illetve a felmerült kérdések 
lehetséges kezelési módjáról. A 11. pontban megfogalmazottakat azért célszerű a 
helyi rendeletekbe illeszteni, mert így a testület ugyanazon a testületi ülésen kaphat 
képet a települést érintő gyermekvédelmi és szociális kérdésekről - melyek szoros 
összefüggésben vannak jelen mindenütt. 

 
Záró rendelkezés 

 
4. § 

 
E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 
Sülysáp,2009. március …… 
 
                   Horinka László         Gulyásné dr. Gál Ilona 
                    polgármester  jegyző 
 
Kihirdetve: 2009. március …… 
 
  Gulyásné dr. Gál Ilona  
  jegyző 
 
4/e. NAPIRENDI PONT: 
A sülysápi vasútvonal megállóhelyének megközelítésének 
fejlesztése (B+R és P+R parkolók telepítése) 
   
Horinka László polgármester: Ez nem azonos azokkal, amikről eddig nagyon sokat 
beszéltünk, ez egy újabb lehetőség. A határozati javaslat is úgy lett megfogalmazva, hogy 
abban az esetben, ha a BKSZ-szel közösen benyújtott második ütemét nem nyerjük meg, 
akkor a testület támogatja, hogy az előterjesztésben szereplő parkoló megépüljön és vállaljuk 
az üzemeltetését 10 éven keresztül  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

48/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja 10 évig a P+R parkoló 
fenntartását, üzemeltetését az ezzel járó költségekkel együtt, amennyiben a KMOP-2008-
231/CP+R parkoló pályázat második fordulója sikertelen. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2009. december 31. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
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4/f. NAPIRENDI PONT: 
Közvilágítási lámpák felszerelése 
  - Dózsa Gy. út Templom utca sarkán 
  - Vak Bottyán u. 34. szám előtt 
  - Jókai utca elejére 2 db 
 
 
Horinka László polgármester Megállapodtunk abban, hogy lehetőleg egy évben kétszer 
hozzuk a Képviselő-testület elé a közvilágítási lámpák felszerelésének kérdését. Most három 
igény van. A műszaki csoport is megnézte, és indokoltnak tartották a lámpák felszerelését. 
Továbbra is ott van az igény az Ady E. utcában a Stibiék felhajtóján, a szakasz közepén 
korom sötét van.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatokat hozták: 
 
 

49/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a közvilágítás egy 
lámpatesttel történő bővítéséhez a Vak Bottyán út 34. szám előtti közvilágítási oszlopon. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Műszaki Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Farkasné Pásztor Katalin, a műszaki csoport vezetője 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatokat hozták: 
 
 

50/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a közvilágítás egy 
lámpatesttel történő bővítéséhez a Dózsa György út Templom utca sarkán. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Műszaki Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Farkasné Pásztor Katalin, a műszaki csoport vezetője 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatokat hozták: 
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51/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a közvilágítás kettő 
lámpatesttel történő bővítéséhez a Jókai utca elején kettő közvilágítási oszlopon. 
 
Felkérik a Polgármestert és a Műszaki Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Farkasné Pásztor Katalin, a műszaki csoport vezetője 
 
 
4/h. NAPIRENDI PONT: 
Területek átminősítésének bevonása a rendezési tervbe 
 
Horinka László polgármester: Ez pótlólag került kiküldésre, én nem értem, hogy miért 
foglalkozunk ezzel. Több olyan terület is van, amelynek az átminősítésével foglalkozunk a 
rendezési tervben. Az eddigi elképzelésekben benne van. Ennek a szellemében tárgyaltunk is, 
ennek nincs akadálya. Valószínűleg írásos anyag érkezett ez ügyben, és a testületnek kellene 
dönteni. 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Jelenleg módosítás alatt van a rendezési terv, ezért nem is 
javasolom, hogy most ebben a témában döntsünk. 
Ha hozunk egy  határozatot most, ezzel senki nem jár előbbre. 
 
Horinka László polgármester: Javasolom én is, hogy most erre az előterjesztésre ne 
hozzunk határozatot. 
 
4/i. NAPIRENDI PONT: 
Állattartási rendelet módosítása  
 
Horinka László polgármester: A kiküldött anyagból kiderült, hogy mi a probléma, mivel  
vagy a polgármester vagy valamelyik bizottság lehet a hatáskör címzettje. A mi javaslatunk 
az, hogy a bizottság kerüljön bele a módosításba.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi rendelet-módosítás 
megalkotásáról döntöttek: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének  
4/2009.(III.19.) számú rendelete 

az állattartás helyi szabályairól szóló 
6/ 2008.(III.17.) rendelet módosításáról 

 
A képviselő-testület az állattartás helyi szabályairól szóló rendeletét az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
1.§. A rendelet 20.§. –a az alábbiak szerint változik:  
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20. § (1) Az eb-tartó köteles az állatot úgy tartani, hogy a társasházban lakó, illetve a 
falszomszéd, továbbá a közös lakáshasználók, valamint a telekszomszéd nyugalmát tartósan 
vagy rendszeresen ne zavarja, szabad mozgásukat ne gátolja. 

(2) Az érintett lakó(k) az (1) bekezdésben foglaltak be nem tartása esetén az eb-tartás 
korlátozását vagy megszüntetését kérheti(k). Az érdekeltek nyilatkozatai és a szakhatóságok 
véleménye alapján a TFKB az eb-tartást korlátozhatja vagy megtilthatja.  
 
2.§. A rendelet 31.§. –a az alábbiak szerint változik:  
31. § (1) Az e rendeletben nem szabályozott és az engedélyezett darabszámot meghaladó 
mértékű állattartáshoz - a Kerületi Főállatorvosi Hivatal, az ÁNTSZ Területi Intézete és a 
környezetvédelmi hatóság véleménye alapján a TFKB adhat engedélyt. Bármely szakhatóság 
elutasító véleménye esetén az engedély nem adható meg.  
(2) A rendeletben megállapított mértéken felül engedély a közvetlen telektulajdonosok 
írásbeli hozzájárulásával adható meghatározott időre, de legfeljebb öt évre. 
(3) Az állattartás megtiltásáról a kerületi főállatorvos és az illetékes szakhatóságok 
véleményét figyelembe véve a TFKB dönt.  
(3) Az elhullott állatok tetemének a hullamegsemmisítő helyre történő elszállításáról saját 
költségén a tulajdonos köteles gondoskodni.  
 
3.§. A rendelet 32.§. –a az alábbiak szerint változik:  
32. § (1) E rendelet szabályainak megsértése esetén – amennyiben az intézkedésre jogszabály 
nem a jegyzőt vagy más szervet jogosítja fel – a polgármester az állattartót megfelelő tartásra 
kötelezi, illetve az állattartást korlátozza vagy megtiltja. A jegyző eljárására a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvényben megállapított kivételekkel az 
államigazgatási eljárás általános szabályairól szóló 1981. évi I. törvényt kell alkalmazni. 
A TFKB eljárására – a helyi önkormányzatokról szóló 1990. év LXV. törvényben 
megállapított kivételekkel - a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános 
szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvényt kell alkalmazni. 
 
4.§. (1) A rendelet további részei változatlanok maradnak. 
(2) A rendelet kihirdetését követő napon lép hatályba. 
(3) Jelen rendelet kihirdetéséről a jegyző a helyben szokásos módon- a hirdetőtáblán történő 
kifüggesztéssel - gondoskodik. 
 
Sülysáp, 2009-03-10 
 

Horinka László     Gulyásné dr. Gál Ilona 
Polgármester       jegyző 

 
 
ZÁRADÉK: A rendelet a mai napon kihirdetésre került: 
 
4/k. NAPIRENDI PONT: 
ÖKOVÍZ KFt. 2009-2010. évi díjjavaslata 
 
Horinka László polgármester: A kiküldött anyag kicsit félreérthető szerintem. A javaslatban 
lehet félreértésre okot adó számsor. 1.98-ról 2.50-re szeretnék felemelni a díjat. Ezt a 26-ot 
nem tudom elfogadni. 



 25

Állítólag 15 %-ot emelnének a háromnegyed évre és a jövő évben is 15 %-ot, és ez azért nem 
30 %, mert csak háromnegyed év, és így jön ki a 26 %. De én ezt nem tudom elfogadni. 
15 %-os emelést fogadjunk el két év alatt két lépcsőben. Levélben majd megkeresem az 
ÖKOVÍZ Kft.-t ez ügyben. 
 
Katus Norbert : Mennyiben vagyunk mi ebben illetékesek?  
 
Horinka László polgármester : Úgy, ahogy a normál működés esetén a Faluszolga Kft. a 
saját költségeit emelheti, mert nem jön ki, és akkor bejön. Annyi a különbség, hogy a 
Faluszolga Kft. 100 %-os önkormányzati tulajdonú. Ez úgy működik, hogy tesznek egy 
javaslatot, és vagy elfogadják a javaslatot, vagy nem . addig nem érvényes, amíg nem fogadja 
el a testület, és majd megpróbálnak meggyőzni. A többi település is ezt a javaslatot fogja 
támogatni, amit mi mondunk.  
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Szerintem ennek a cégnek úgy kellene működni, hogy van 
egy taggyűlés és ők döntenek, hogy a cég milyen árakat alkalmaz a következő évben.  
 
Horinka László polgármester: Ebben a kérdésben a  polgármester egyedül nem dönthet, 
nem fogadhatja el a javaslatot, hanem a testület kell hozzá. 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Szerintem az egyik legnagyobb költség az üzemanyag lehet. 
Lehet próbálkozni az átlag inflációval. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Esetleg tegyünk mellé egy felhatalmazást, hogy bizonyos 
tolig szabad kezet adjunk a polgármesternek. Talán Kóka és Pánd is ebben gondolkodik amit 
én mondok. Nem hiszem, hogy az ÖKOVÍZ ebbe bele fog nyugodni.  
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Véleményem szerint kérjünk egy pénzügyi tervet a 
következő évre.  
 
Horinka László polgármester: A tápióbicskei polgármester-társam mondta, hogy védve őket 
az összes többi településen, ahol már régebben szolgáltatnak, ettől magasabb díjakon 
dolgoznak, ebben a térségben bevezető árakon szolgáltatnak, de a 26 % nagyon magas. Ezt 
nem szabad hagyni. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Megint még több szemét van a falu körül.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

52/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az ÖKOVÍZ 
Kft. 2009-2010. évi díjjavaslatát nem fogadja el tekintettel arra, hogy a díjjavaslatban szereplő 
2,50 Ft/liter hulladék begyűjtési díj mintegy 26 %-os emelést jelentene 2009. április 1. 
napjától a sülysápi ingatlantulajdonosok számára, ami a jelenlegi gazdasági helyzetben már-
már elviselhetetlenül nagy terhet róna az egyébként is nehéz helyzetben lévő lakosságra. 
 
Tekintettel arra, hogy a díjjavaslatban az árváltozás %-ban kifejezett mértéke a szolgáltató 
által 15,01 %-ban van megjelölve, Önkormányzatunk úgy gondolja, hogy ezt a 15,01 %-os 
emelést két lépcsőben (2009. április 1. és 2010. április 1-től)  összességében elfogadhatónak 
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tartja. Javasoljuk, hogy 2009. évben az éves inflációt kissé meghaladó mértékben, 7 %-kal, 
majd 2010-ben további 7,5 %-kal emelje díját a szolgáltató. Ez így összességében a kamatos 
kamat számításának elvét alkalmazva 15,02 %. 
Javaslatunk alkalmazása esetén a 2009. évi díj 2,12 Ft + ÁFA lenne, majd 2010. április 1-től 
2,28 Ft + ÁFA. 
 
Felkérik a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2009. március 30. 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
 
4/m. NAPIRENDI PONT: 
Emberséggel az Emberért Egyesület kérelme 
 
Katus Norbert: Az elvi dolgokon túl egyetlen kétségem van, hogy összegszerű szám nem 
volt ebben leírva. Abba is bele lehet kötni, hogy a dátum is benne van. Nem tudom, hogy ez 
mennyibe kerül az önkormányzatnak? 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: A javaslat benne van az előterjesztésben. 
 
Horinka László polgármester: A névjegyzéket meg születési adatot nem adhatjunk ki, és 
egyébként meg nem kellene, hogy velünk megállapodást kössenek, ők mégis ezzel keresnek 
meg bennünket, ez lehet, egy pozitív gesztus. Igen, ha akarják csinálni csinálják, az 
önkormányzatnak ez nem kötelező feladat, ezzel nem kívánunk élni, a szükséges feltételeket 
biztosítsák. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Véleményem szerint forintosítani kell, hogy mi mennyibe 
kerül. Le kellene írni, hogy mennyi értéket képvisel a támogatásunk. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző : Nem értem, hogy mire tudják ezt használni. Ha ez alapján 
akarják a gondozottakat feltérképezni, az óriási balfogás. Meg kell várni, amíg ők 
jelentkeznek. Ha a jogszabályok megengednék, akkor is feleslegesnek tartom kiadni a 
névsort. Azt gondolom, hogy ezekkel a térképekkel nem fognak semmire sem meni, az 
adatokat személyes kapcsolat útján kellene megszerezniük. A tanyákról kb. 3 ember venné ezt 
igénybe. Kapcsolatuk nincs sülysáp településsel azon kívül, hogy sülysápi állampolgárok. 
 
Szücsi Csaba: Úgy gondolom, hogy egy pályázati anyagba nagyszerűen illeszkedhetnek 
ezek, így lenne értéke számukra. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

53/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Emberséggel az Emberért 
Egyesület kérelmének az alábbiakban ad helyet: 
A Képviselő-testület elvi támogatásáról biztosíthatja az Egyesületet. A külterületi térkép 
megfelelő – a kérelmező részéről megjelölt – részeinek másolatát a Hivatal biztosítja. 
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A külterületi lakosság névsorát nem adja át a Hivatal, hiszen nem tudja igazolni az Egyesület, 
hogy az adat megismerése joga érvényesítéséhez, illetve jogszabályon vagy hatósági 
határozaton alapuló kötelezettsége teljesítéséhez szükséges, valamint ha a védett adat 
megismerésének törvényi feltételei fennállnak. 
 
Felkérik a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
Horinka László polgármester: A civil szervezetek támogatásánál sok vitát kívánt ennek az 
egyesületnek a támogatási kérelme, hogy a Sőtér kastélyt szeretnék megkapni. Számomra 
roppant érdekes költségvetést készítettek. Véleményem szerint amíg a pályázati pénzt nem 
látjuk, addig nem szeretném a Sőtér kastély használatba odaadni. Ez a költségvetés lehet, 
hogy valós, lehet, hogy nem, de az 50 mFt-os bevételt nem látom. Az épület nem használható, 
nincs benne semmi, se víz, se csatorna, se fűtés, ami használhatóvá tenné ezt az épületet. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: A Képviselő-testület is azért nem használja a Sőtér kastélyt, 
mert több 10 mFt-ra lenne szükség, nem beszélve az évekről, amíg az engedélyeket sikerülne 
megszerezni. 
 
Horinka László polgármester : Ez a pályázat azért született, hogy mondjunk el mindent. 
Korábban 1-2 hónappal ezelőtt volt egy megbeszélés, melyen jelen volt Motolai Borka is,  
akkor még a házi segítségnyújtásról és a települési szociális feladatokról volt szó. Volt egy 
mondatom, hogy a Sőtér kastélyban én el tudok képzelni valamilyen szociális feladat-ellátást, 
de nyilván az az épületet fel kell újítani. Ha valaki vállalja, arra a testület áldását adja, hogy az 
épületet valamilyen módon hasznosításra átadja. Ettől kidolgozottabb modellre gondolok. 
Nem is tehetem meg, hogy én odaadom a kastélyt, ezt a testület tehetné meg. 
Javaslatom, hogy a szándékot tiszteletbe tartva javasoljuk, hogy figyeljék a pályázati 
lehetőségeket, ha van ilyen amivel az épületet fel lehet újítani, akkor beszéljünk róla, de most 
nem támogatjuk. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

54/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Emberséggel az Emberért 
Egyesület kérelmét, mely arra vonatkozik, hogy a Sőtér kastélyt használatra megkaphassák, 
nem támogatja. 
 
Felkérik a Jegyző Asszonyt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző : Szükség lenne arra, hogy a Képviselő-testület hozzon egy 
határozatot, mely szerint a Móra Ferenc Általános Iskola és a Nagyközségi Könyvtár Alapító 
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Okiratát  az intézményi összevonás miatt kell módosítani, ami maga a cím, és meg kell jelölni 
címként a Szent István tér 7-et, egyébként pedig  minden egyebet tartalmaz. 
 
A Képviselő-testület tagjai 1 tartózkodási, 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozták: 
 

55/2009.(III.19.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzata 
2241. Sülysáp , Szent István tér 1. 
 
Szám: 3-55 /2009.      Tárgy: Alapító okirat 

 
 

A SÜLYSÁPI MÓRA FERENC ÁLTALÁNOS ISKOLA  és Nagyközségi Könyvtár 
ALAPÍTÓ OKIRATA 

 
 

Az intézmény megnevezése : Móra Ferenc Általános Iskola és Nagyközségi 
Könyvtár 

Az intézmény székhelye , címe:  
 
 Ezen belül a központi iskola: 2241. Sülysáp , Malom út 14-18.  
 Ezen belül a tagiskola: 2241. Sülysáp , Vörösmarty út 1. 
 Nagyközségi könyvtár  2241 Sülysáp, Szent István tér 7.sz. 
 
OM azonosító:    032509 
 
Az intézmény alaptevékenysége: 
   Alapfokú Általános iskolai oktatás 
 Általános Iskolai oktatás (nem fogyatékos tanulóknak). A tanköteles korú, nem 

fogyatékos gyermekek számára szervezett (ún. első szintű) oktatás, amely elemi ismereteket 

nyújt és felkészít a középfokú oktatásra. Ide tartozik az iskolai oktatásban valamilyen okból 

részt venni nem tudók (magántanulók) oktatása is. Könyvtári ellátás. Napközis ellátás. - a 

nyilvános könyvtári ellátás 

 
Logopédiai ellátás, korai fejlesztés, felzárkóztatás, részképesség zavaros tanulók 
integrált nevelése. 
  
Az intézménybe felvehető maximális létszám: Malom út 14-18.  400 fő 
       Vörösmarty út 1.sz.  180 fő 
 
Az intézmény működési területe:  Sülysáp Nagyközség  
Az intézmény alapító szerve :  Sülysáp Nagyközség Önkormányzata 
Az intézmény felügyeleti szerve : Sülysáp Nagyközség Önkormányzat Polgármesteri 
Hivatala 
 
Az intézmény jogállása: Önálló jogi személy  
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Az intézmény szervezeti rendszere: Az iskola felelős vezetője az igazgató, aki az általános 
iskola dolgozói felett munkáltatói jogot gyakorol. 
 
Az intézmény gazdálkodási formája:  
Nem önálló gazdálkodó, a bérgazdálkodói jogkörét önállóan gyakorolja, egyéb gazdálkodási 
jogkört a felügyeleti szerve gyakorolja. Vezetője, képviselője az alapító szerv által kinevezett 
igazgató. 
Az intézmény vállalkozási tevékenységet nem végezhet, vagyona az Önkormányzat 
korlátozottan képes törzsvagyonát képezi. 
 
Sülysáp, 2009. március 19.     

Gulyásné dr. Gál Ilona 
        jegyző 
 
 
Egyéb bejelentések: 
 
Horinka László polgármester : A zárt ülés előtt néhány dolgot összeírtam magamnak, amit 
most mondanék el. Kezdem ott, hogy a mai nappal elkezdődött a nem aszfaltozott utak 
gréderezése, mely időszakos megoldás, de egy darabig használható lesz. Holnap szőlősön 
folytatják, ahol szükséges, kőpótlással is. Ez be van tervezve a költségvetésbe. Lényeg, hogy 
a munka elindult. Kátyúzásra nagyon nagy szükség van. Helyenként már ezzel a 
technológiával nem is érdemes javítani, pld. a Kossuth Lajos utca végén gyakorlatilag eltűnt 
az út. A többi helyen, ahol kátyúzható, azt jövő hét második felében fogják megkezdeni.  
Vannak olyan szakaszok, pld. a Béke utcánál a borháznál a kanyarulatos részt fel lehet 
söpörni, egymást érik a kátyúk, annyira rossz az út burkolata, hogy nem lehet kátyúzással 
kijavítani. 
 
Farkas Gáborné: Sok helyen a padkatöltögetéssel meg lehetne javítani a romlást. 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Ennek csak úgy lenne értelme, hogy a megfelelő szélességet 
ki kellene alakítani. Ehhez megfelelő burkolat szélességet kell kialakítani, ahol két gépjármű 
elfér.  
 
Horinka László polgármester: Nem bánnám, hogy ha a TFKB helyszíni bejárást is 
elkövetne. A nyáron úgyis itt lesznek a Kossuth Lajos utca miatt a gépek. 
 
Katus Norbert: A Magdolna utcán 30-40 cm-es kátyúk vannak. 
 
Horinka László polgármester: Kátyúzással összefügg a Magdolna utcai kár, egy közel 80 
eFt-os kárról van szó. Van ott néhány olyan gödör, ahol a kicsi vastagságú gumit azonnal 
kinyírja és a felnit is tönkreteszi. Van erre rendelete az önkormányzatnak, aminek ez a 
beadvány nem felel meg. Ő maga is bevallotta, hogy többel ment a megengedettnél. Én nem 
javasolom ezt. 
 
A Kossuth Lajos utcával kapcsolatban nyáron várhatóan megtörténik a burkolat-felújítás. 
Lehet, hogy már a napokban megjelenik vagy meg fog jelenni a közbeszerzési értesítőben a 
felhívás, a kiírás szerint augusztus 30-ig kell a munkát befejezni, a pályázatban szeptember 
30-ig kell a projektet lezárni. 
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A P+R parkoló első fordulójának közbeszerzési kiírása hamarosan elkészül, várhatóan még 
március végén meg fog jelenni a Közbeszerzési Értesítőben. Nem akarom részletezni a 
pályázati feltételeket, fel vannak írva a bírálati feltételek. Várhatóan ősszel megépül a 
parkoló. 
 
Információ, hogy Benkó Úr által indított peres eljárás lezárult, a bíróság megítélte a szabadság 
megváltás összegét számára, amit a jogerőre emelkedéstől számított 15 napon belül kell 
megfizetni. Ez valamikor március végén esedékes. 2.340eFt + járulék. 
 
A Duna-Tiszaközi szilárd hulladék projekttel kapcsolatban megjelent egy hosszú cikk, 
nagyjából helyt állóak a cikkben foglaltak. Az üzemeltetéssel kapcsolatos közbeszerzés talán 
már a fejlesztési igazgatóságnál van és jóváhagyják és lassan meg tud jelenni. Ez is olyan 
mint a rétestészta.  
 
A kitűzött múzeum-névadó elmarad, mert a Kapás Józsi bácsinak meghalt a felesége, holnap 
14.00 órakor lesz a temetése. 
 
A bölcsőde pályázatról annyit, hogy szépen alakulnak a dolgaink, a telekegyesítés zajlik, már 
elküldtük a Közigazgatási Hivatalnak, mert ők jelölik ki az eljáró szervet. A tervező dolgozik 
rajta. Március vége a határidő. Közben elkészült egy gazdasági tábla, ami a kiadásokat és a 
várható bevételek próbálja szembe állítani.  
 
Energia hatékonyságra jelent meg pályázat 70 %-os támogatást adnak. Erre előzetesen a 
műszakkal és a pályázatíróval leültünk és megbeszéltük, hogy mit lenne érdemes tenni. Erre 
az épületre nem kellene költeni a Szent István Általános Iskola, óvoda, múzeum 
komplexumra és a Művelődési Házra, a Vasút utcai óvodára, Balassi utcai óvoda 
intézményeinket becsomagolnánk konkrétan hungarocellbe + nyílászáró cserébe is. Ilyen 
javaslattal fogunk majd előállni. 
 
Én a Tápió-projektről beszélek, elkészült a költség-haszonelemzésünk, 15,1 %-os önerővel 
kalkulálunk. 15 %-ra minimum szükség van. Remélem, hogy ez már nem fog nagyon sokat 
változni, ma volt egy megbeszélés Nagykátán. Azt gondoltam, hogy komoly bejelentés lesz, 
és ez elmaradt, felvetették, hogy a 2000 lakos alatti településeknek nincs helye a projektben. 
Született egy döntés, de kb. 300 települést vettek ki. Nyilván azért mert nincs elég pénz. Varjú 
Úr azt mondta, hogy nem szeretné ezt ő sem, ő is látja ennek a buktatóit, 2-3 hét múlva újra 
fogunk találkozni. Problémaként jelölte meg az üzemeltetés illetve az önerő kérdését. 
Igazából önerő problémánk nincsen, a FUNDAMENTA-s szerződések miatt. Az 
üzemeltetéssel kapcsolatban van egy álláspontunk, hogy magunk fogjuk üzemeltetni, és egy 
önkormányzati céget fogunk létrehozni.  A kérdőjel az lesz, hogy mi lesz a kistelepülésekkel? 
 
Katus Norbert: A mart aszfalt kapcsán jutott eszembe egy téma. A helyi buszjáratnál a Tápió 
utca nincs aszfalt burkolattal ellátva. A többi lakos már most jelezte, hogy mi lesz itt a 
hatalmas porral, mikor majd félóránként eljár a busz? 
 
Horinka László polgármester: Én a mart aszfalttal a kátyúzást gondoltam feltölteni.  
 
Katus Norbert: Nyilván költségkímélő módon, de mit lehet ott csinálni? Nem a minőség a fő 
kérdés, hanem a por. 
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Horinka László polgármester : Javasolom, hogy várjuk meg a Kossuth Lajos utcai felújítást 
ezzel.  
Több hozzászólás, javaslat nem lévén, megköszönöm az ülésen való aktív részvételt, és azt 
ezennel bezárom. 
 
 
Sülysáp, 2009. március 27. 
 
 
 
 
            Gulyásné dr. Gál Ilona    Horinka László 
  jegyző        polgármester  
 

Jegyzőkönyv-hitelesítő: 
 

 
Katus Norbert 

települési képviselő 
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